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2. Ansøgning om udtræden af byrådet
a) Byrådsmedlem John G. Christensen

har haft orlov fra byrådsarbejdet i peri
oden 19/3 - 18/9 1987.
I skrivelse af 9/9 1987 anmoder John G. 
Christensen om at måtte udtræde af byrå
det af arbejdsmæssige årsager.

b) Såfremt ansøgning efterkommes er Elo 
Andersen, Møllevænget 20, Skuldelev sup
pleant.
Denne har i skrivelse af 16. september 
1987 anmodet om at blive fritaget på 
grund af arbejdspres.

c) Såfremt ansøgning efterkommes er Susanne 
K. Hansen, Askevej 12, Skuldelev supple
ant.
Denne har i skrivelse af 7. september 
1987 anmoder om at blive fritaget på 
grund af sin nuværende arbejdssituation 
som dagplejer.

d) Såfremt ansøgning efterkommes er Orla 
Hansen, Damgårdsvej 4, Skibby suppleant.

iDknne er indforstået med at indtræde i 
byrådet.
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3. Ændring i udvalgsposter
Socialdemokratiet meddeler i skrivelse 
af 14. september følgende ændringer i 
besættelse af udvalgsposter: 
Økonomiudvalg: Bjørn Nielsen udtræder, 
Hans Jørgen Mortensen indtræder.
Teknisk udvalg: Hans Jørgen Mortensen 
udtræder, Orla Hansen indtræder. 
Ejendomsudvalg: Hans Jørgen Mortensen 
udtræder, Orla Hansen indtræder. 
Socialudvalg: Bjørn Nielsen udtræder, 
Birgit Bangshof Mortensen indtræder. 
Kulturelt udvalg: Birgit Bangshof Morten
sen udtræder, Hans Jørgen Mortensen ind
træder.
Beskæftigelsesudvalg: Bjørn Nielsen ud
træder, Birgit Bangshof Mortensen indtræ
der .
Fritidsnævn: Bjørn Nielsen udtræder, Or
la Hansen indtræder.
Arbejdsudvalg for El-Centret: Bjørn 
Nielsen udtræder, Anni Skov indtræder. 
Koordinationsudvalget: Bjørn Nielsen ud
træder, Birgit Bangshof Mortensen indtræ- 
d,er.
L^ndliggerudvalg: Hans Jørgen Mortensen, 
Orla Hansen indtræder.
Brandkommissionen: Hans Jørgen Morten
sen, Orla Hansen indtræder. 
Fællesstyrelsen for skolepsykologisk råd
givning: Birgit Bangshof Mortensen udtræ
der, Hans Jørgen Mortensen indtræder.
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4. Dagsordener
Fotokopi af dagsordener fra følgende mø
der er udsendt til medlemmerne: 
Hovedsamarbejdsudvalget for det sociale 
område - møde den 18. august 
Kulturelt udvalg - møde den 24. august 
Socialudvalget - møde den 26. august 
Ejendomsudvalget - møde den 26. august 
Teknisk udvalg - møde den 27. august 
Fællesudvalget - møde den 31. august
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Zonetilladelse til carport 
Ejeren af ejendommen Venslev Strand 38, 
matr. nr. 36-c Venslev by, Ferslev, der 
er beliggende i landzone og har status 
som sommerhus, har søgt om tilladelse 
til opførelse af en dobbelt carport. Ho
vedstadsrådet skal meddele zonetilladel
se .
Ejendomsudvalget indstiller at ansøgnin
gen sendes til Hovedstadsrådet med anbe
faling af, at der meddeles tilladelse til 
opførelse af en dobbelt carport.



6.
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Dispensation for strandbyggelinien. 
Naturfredningsnævnet har anmodet om en 
udtalelse i anledning af en ansøgning 
fra ejeren af ejendommen Venslev Strand 
22, matr. nr. 42-i Venslev by, Ferslev 
om tilladelse til opførelse af et driv
hus indenfor strandbyggelinien. Drivhu- 
et ønskes placeret 12-15 m fra Isefjor
den.
Ejendomsudvalget indstiller at sagen til
bagesendes til Naturfredningsnævnet uden 
anbefaling da drivhuset med rimelighed 
kan placeres udenfor strandbyggelinien 
i tilknytning til det eksisterende som
merhus .

uag og ar: blaa nr.
4097

Onsdag den 23 .  septembe Formandens
rnitialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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Zonelovstilladelse til udstykning og byg
geri på matr, nr. 11-ac ro.fl. Venslev 
by, Ferslev
For ejer fremsendes ansøgning om tillad
else til udstykning af parcel med hen
blik på opførelse af andelsboliger. 
Ejendomsudvalget anbefaler at give zone
tilladelse til udstykning af matr. nre. 
ll-ø og 11-ac og til byggeri for matr. 
nre. 11-æ og 11-ac alle Venslev by, Fer
slev.
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Zonelovstilladelse til frastykning af 
renovationsplads i Hammervang 
For ejeren af ejendommen matr, nr. 11-ac 
Vejleby by, Ferslev og grundejerfor
eningen Hammervang fremsendes ansøgning 
om tilladelse til frastykning af 15 m^ 
til brug for renovationsplads for grund
ejerforeningen.
Området er beliggende i landzone og Ho
vedstadsrådet er zonelovsmyndighed. Sa
gen er sideløbende sendt til behandling 
i Hovedstadsrådet.
Ejendomsudvalget indstiller at der anbe
fales zonelovstilladelse over for Hoved
stadsrådet .
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Grundejerforeningsvedtægter for boligbe
byggelsen 11 Rosenhaven11
Bestyrelsen for "Grundejerforeningen Ro
senhaven af 1987" har fremsendt de af 
grundejerforeningen vedtagne vedtægter 
til godkendelse.
Ejendomsudvalget fremsender vedtægterne 
med anbefaling.

uag og ar: Blad nr.

4100
Onsdag den 23. septembe Formandens

ITnitialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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10. Forslag til specialtillæg 1987 til regi
onplanen
Hovedstadsrådet har fremsendt et forslag 
til specialtillæg 1987 til regionplanen 
angående den overordnede vejbetjening 
af Frederikssundfingeren og Høje-Tåstrup 
området til udtalelse i Skibby byråd. 
Eventuelle indsigelser udbedes inden 
den 26. september 1987.
Forslaget berører ikke Skibby kommune 
direkte.
Ejendomsudvalget har taget til efterret
ning .
Økonomiudvalget vedtog i sit møde den 
15/9-87 at fremsende sagen til byrådets 
efterretning.



11.
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Lokalplanforslag nr. 52, erhvervsområde 
E 7 nord for Hanghøjgård
Afsluttede salgsforhandlinger vedrørende 
en del af erhvervsområde E 7 gør at for
slag til lokalplan nr. 52 forelægges til 
godkendelse.
Ejendomsudvalget anbefaler, at forslaget 
til lokalplanen vedtages i den forelig
gende form.
Økonomiudvalget vedtog i mødet den 
15/9-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



12.
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Overførsel af offentligt område til bo
ligområde
Journal nr. 01.02.05G01
På begæring fra formanden for ejendoms
udvalget tilbagesendte økonomiudvalget 
på sit møde den 11. august 1987 følgende 
sag til fornyet behandling i ejendomsud
valget :
"Ejerne af matr. nr. 3 ai og 12 e Skibby 
byr Skibby søger om principiel tilladel
se til at bebygge matr. nr. 3 ai med ca. 
22 boliger som tæt-lav byggeri.
Såfremt byrådet går ind for det aktuelle 
forslag, skal der udarbejdes et tillæg 
til kommuneplanen samt en lokalplan til 
afløsning af den gældende byplanved
tægt. "
Ejendomsudvalget fremsender ansøgningen 
via økonomiudvalget til byrådet til 
principiel afgørelse.
Der skal dog etableres sti til Nordmands
mosen øst for byggeriet.
Økonomiudvalget indstiller i mødet den 
15/9-87, at der meddeles principiel god
kendelse, idet der dog stilles det vil
kår, at udstykningsprojekt må indsendes 
til kommunen inden den 1/1-89 ellers 
bortfalder den principielle godkendelse. 
Samtidig indstilles, at stien føres ind 
fra Skuldelevvej.



-D'agTrg-ar:
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13. Møllevænget 21, Skuldelev - gulv
Ejendomsudvaglet godkendte den 29. april 
1987 ved behandlingen af det årlige byg
gesyn, at der anvendtes 4.000,- kr til 
"Undersøgelse og reparation af gulv i 
stuen" på kommunens beboelsesejendom, 
Møllevænget 21, Skuldelev.
Ved det påbegyndte reparationsarbejde 
konstateredes at der langs husets yder
vægge mangler betonklaplag under parket
gulvene. Rettelse af denne byggefejl og 
nyt parketgulv i opholdsstuen vil koste 
ca 25.000,- kr.
Ejendomsudvalget søger tillægsbevilling 
på kr 25.000,- .
Økonomiudvalget vedtog i mødet den 
15/9-87 at fremsende ejendomsudvalgets 
indstilling til byrådet med anbefaling. 
Tillægsbevillingen på kr. 25.000 fore
slås finansieret over kassebeholdningen, 
konto 801 00 004 09.

Onsdag den 23 
1987

kl.
i byrådssalen
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14. Andelsboliger i Venslev - Skema AN-5.
På ejendomsudvalgsmødet den 17. juni 87 
orienterede Busk om andelsboligformen. 
Efterfølgende har byrådet på mødet den 
19. august 1987 godkendt et forslag til 
lokalplan for området og herefter kan 
skema AN-5 indsendes.
Ejendomsudvalget anbefaler at skema AN-5 
godkendes idet der nu er godkendt et 
forslag til lokalplan.
Der tages forbehold for økonomien, idet 
der i det foreløbige projekt mangler 6 
parkeringspladser i henhold til bygnings
reglementet og til lokalplanforslaget. 
Økonomiudvalget vedtog i mødet den 
15/9-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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15. Vedr. den private fællesvej syd for 
matr, nr. 6 c Manderup.
Ejeren af matr. nr. 6 c  Manderup har i 
skrivelse af 4. oktober 1986 anmoder om 
afholdelse af vejsyn på ovennævnte vej. 
Teknisk udvalg afholdt åstedsforretning/ 
vej syn den 21. maj 1987.
På baggrund af vejsynet samt skrivelse 
af 3. juni 1987 fra ejeren af matr. nr.
9 d Manderup har teknisk forvaltning ud
arbejdet forslag til kendelse.
Teknisk udvalg fremsender forslag til 
kendelse til byrådet med anbefaling.

Efter sagens behandling i teknisk udvalg 
er indkommet indsigelse, dateret den 25. 
august 1987.



uag og ar:

Onsdag den 23
B Y R Å D S M Ø D E 1987

kl.
i byrådssalen

Øresundsforbindelser - konsekvenser 
og muligheder for Frederiksborg amt
Frederiksborg amtsråd fremsender med 
skrivelse af 1. juli 1987 rapport om 
problemerne for Frederiksborg amt i for
bindelse med etablering af en fast Øre
sundsforbindelse med anmodning om en ud
talelse i sagen inden den 1. september

Teknisk udvalg vedtog på sit møde den

Da Frederiksborg amtsråd havde ønsket
byrådets udtalelse inden den 1. septem
ber , har administrationen indsendt tek
nisk udvalgs bemærkninger til amtsrådet 
med oplysning om, at sagen først kan be
handles endeligt på byrådets møde den 
23. september. Det er samtidig oplyst, 
at eventuelle yderligere bemærkninger 
fra byrådet vil blive eftersendt umiddel
bart efter byrådets møde.

1987.

27/8 1987 at tilslutte sig Amtsrådets 
bemærkninger.



17.
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uag og ar: tsiaa nr,
4109

Onsdag den 23. septembe Formandens 
Unitia ler:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
Stikkontakter i barak 16
Formanden for kulturelt udvalg og Borg
mesteren har godkendt h.h.v. på kultu
relt udvalgs vegne, jvf. styrelseslovens 
§ 22 og på økonomiudvalgets vegne, jvf. 
styrelseslovens § 31, at der etableres 
stikkontakter i sylokalet i barak 16 på 
Skibby fritidscenter, idet der i lokalet 
kun findes 1 stikkontakt, hvilket medfø
rer brug af mange forlængerledninger til 
symaskiner og løse lamper.
Der er indhentet pris på installation, 
ca. kr. 8.000,- incl. moms.
Der søges en tillægsbevilling på kr. 
8.000,- til konto 320 02 046-02 fast e
jendom, Fritidscentret, som finansieres 
over konto 321 02 059-09 inventarkonto 
ungdomsskolen.
Frode Dall oplyser, at efter aftale med 
Helge Henriksen vil en overførelse fra 
centrets konto til ungdomsskolens inven
tarkonto - af udgiften - kunne finde 
sted i budgetåret 1988, idet man fra ung
domsskolens side er, indstillet på, at 
udskyde indkøb af enkelte ansøgte inven- 
t^rmaterialer til 1988.
Administrationen anbefaler omplacerin
gen.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på mø
de den 24. august 1987 og anbefalede en 
budgetomplacering.
Økonomiudvalget vedtog i mødet den
15/9-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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19. Børnegruppens sammensætning
Repræsentanter fra den af byrådet ned
satte børnegruppe har rettet mundtlig 
henvendelse til socialforvaltningen med 
anmodning om, at gruppen blev udvidet 
med 3 medlemmer i form af en repræsen
tant fra idrætsorganisationerne, en re
præsentant fra spejderorganisationerne 
og en repræsentant fra skolerne. 
Socialudvalgsformanden orienterede i 
mødet den 25. august 1987 socialudval
get om nævnte forespørgsel, og udvalget 
tilkendegav under punktet "Eventuelt", 
at der var enighed om at imødekomme op
lægget om udvidelsen af børnegruppen. 
Økonomiudvalget vedtog i mødet den 
15/9-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



20. Betaling af gebyr ved ikke-rettidig be
taling for ophold i daginstitutioner 
m.v. for børn
Ved lovbekendtgørelse nr. 171 af 25. 
marts 1987 er vedtaget, at kommunalbe
styrelsen kan beslutte, at forældre med 
børn i daginstitutioner/dagpleje skal 
betale et gebyr, når betalingen for op
holdet først ydes efter at sidste retti
dige indbetalingsdato er passeret. 
Såfremt socialudvalget anbefaler pålig
ning af ovennævnte gebyr, foreslår for
valtningen, at gebyrets størrelse følger 
de af økonomiudvalget fastsatte ret
ningslinier for gebyr i almindelighed 
med kr. 15,00 pr. rykkerskrivelse. 
Socialudvalget er enige om, at der op
kræves gebyr som anført.
Økonomiudvalget indstiller i mødet den 
15/9-87, at gebyr fastsættes til kr. 
50,00 og at opkrævning sker fra 
1/11-87.
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21. Status for styregruppens arbejde vedr.
De gamles Hjem samt orientering om den 
nye ældreboliglovgivning pr. 1.7.1987
Styregruppen vedrørende De gamles Hjem 
besluttede på mødet den 14. august 
1987, at forvaltningen skulle afholde 
møde med teknisk forvaltning og arki
tekt Ejnar B. Olsen med henblik på udar
bejdelse af ny råskitser som følge af 
det indtil nu fremkomne vedr. indret
ningen af De gamles Hjem. De af teknisk 
forvaltning udarbejdede råskitser ved
lægges. Herudover vedlægges forvaltnin
gens notat angående den nye lov om æl
dreboliger fra 1.7.1987, som bør ses 
i relation til de påtænkte bygningsmæs
sige ændringer på De gamles Hjem. 
Socialudvalget fremsender til
drøftelse i byrådet med bemærkning, at 
hele socialudvalget er enig i, at der
i 1988 bør påbegyndes en ombygning af 
De gamles Hjem.
Økonomiudvalget foreslår i mødet den 
15/9-87, at byrådet afholder et sær
skilt møde primo oktober, hvor mål for 
ældrepolitikken afklares.

B Y R Å D S M Ø D E

UScJ 03 ai* 1! biaa nr.
4112

Onsdag den 23. septembe Formandens 
Unitia ler:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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Tidsregistrering på rådhuset
Anlægget til registrering af de ansattes 
arbejdstid har indenfor det sidste år 
været repareret 3 gange og er pr. 27/8 
1987 igen ude af funktion.
Det kan ikke betale sig at reparere an
lægget .
Udgiften til et nyt anlæg andrager 
30.000 kr.
Der kan ikke anvises finansieringsmulig
hed .
Økonomiudvalget vedtog i mødet den 
15/9-87, at anlæg lejes indtil 31/12-87, 
hvorefter det indkøbes.
Udgiften finansieres for 1988 over kasse
beholdningen konto 801 00 004-09.



23.
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Transmissioner i lokalradioen fra by
rådsmøder
Radio Hornsherred ansøger i skrivelse 
af 13. september 1987 om tilladelse t 
direkte optagelser og transmissioner 
byrådsmøderne.

uag og ar: blad nr; "4114
Onsdag den 23 .  septembe Formandens

JJnitialer:

1987
kl. 19.00

i byrådssalen.
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Opførelse af ældrevenlige udlejningsboli
ger

Onsdag den 23. 
1987

kl.

■blad nr.4116
septembe Formandens

tnitialer:

16.30
i byrådssalen.

fortsættes
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1. Fortsat
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2. Matr, nr. 14-o Ferslev by, Fer
slev. Byggemodning - slidlag

Onsdag den 23. septembe
1987

uag og ar: m aa nr.
4118

Formandens
rnitialer:

kl. 16.30
i byrådssalen.
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3. Matr.nr. 48-g Vejleby by, Ferslev. 
Byggemodning - slidlag
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Forpagtning af kommunalt ejede landbrugs-

uacj og ar: tfiaa nr,
4120

Onsdag den 23. septembe Formandens
Unitialer:

1987
kl. 16.30

i byrådssalen.

arealer
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Salg af Hanghøjgårds jorder.



6.
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Ejendommene matr, nr. 14 o m.fl. Ferslev 
byr FersleVf samt matr, nr. 48 h m.fl. 
Vejleby by, Ferslev

uag og ar: EJiao nr,4122
Onsdag den 23. septembe Formandens

Unitialer:

1987
kl. 16.30

i byrådssalen.

fortsættes....
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6. Fortsat

uag og ar: “BTacTnr.
4123

Onsdag den 23. septembe Formandens
Unitialer:

1987
kl. 16.30

i byrådssalen.



7. Rengøring i de kommunale institutioner 
henhørende under socialudvalget

B Y R Å D S M Ø D E
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uag og ar:

Formandens
Onsdag den 23. septembemitiaier:

1987

Blad nr.

4124

kl. 16.30
i byrådssalen.

fortsættes
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Fortsat
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8. Alkoholbevilling

uag og ar; maa nr.
4126

Onsdag den 23. septembe Formandens 
i Initialer:

1987
kl. 16.30

i byrådssalen.
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9. Godkendelse a£ bestyrer
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10. Ansættelse af lærere
Skolekommissionen indstiller følgende 
ansat som timelærere efter afstemning:
Pia Seeberg Erlund 
Jette Jensen 
Bente Poil

10 stemmer 
0 stemmer 
0 stemmer

Pia Seeberg Erlund 
Jette Jensen 
Bente Poil

0 stemmer 
10 stemmer 
0 stemmer

Såfremt en eller flere trækker sig øn
skes stillingen genopslået grundet for 
få ansøgere.

Borgmesteren har jfr. styrelseslovens § 
31 på byrådets vegne godkendt, at Pia 
Seeberg Erlund og Jette Jensen ansættes 
som timelærere pr. 1/9 1987.
Sagen forelægges byrådet til efterret
ning .

Endvidere indstilles til tjenestemands
stillingen
Carsten Hansen med 7 stemmer
Je^s Grøn Johnsen med 0 stemmer
Karin G. Mikkelsen med 3 stemmer.



Dagrenovation
Der afholdes licitation på indsamling 
og bortkørsel af dagrenovation mandag 
den 21. september 1987.
Kontrakten med den nuværende renovatør 
udløber den 30. september 1987. 
Licitationsresultater vil først kunne 
foreligge på mødet.
Der påregnes afholdt ekstraordinære mø
der i teknisk udvalg og økonomiudvalg 
inden byrådsmødet.
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a)

b)

c) 

c f)

12.

e)

Meddelelser
Referat af møde i Hovedstadsrådet den 
31. august 1987.

B Y R Å D S M Ø D E
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Dag og ar: Blad nr. "
4130

Onsdag den 23. septemb« Formandens 
i initialer:

1987
kl. 16.30

i byrådssalen.

Referat af bestyrelsesmøde i Kommunefor
eningen i Frederiksborg amt den 21. au
gust 1987.
Referat af Frederiksborg amtsråds for
handlingen i møde den 18. og 26.juni 
1987.
Vedr. nyt telefonanlæg på rådhuset
Spar-Finans har fremsendt tilbud om lea
singaftale lydende på det samlede beløb 
til KTAS {central + app.m.v.), ialt kr. 
430.020,71 excl. moms.
Økonomiudvalget vedtog at acceptere det
te tilbud, hvilket medfører, at der ikke 
skal betales et kontantbeløb i 1988 samt 
at leasingafgiften udgør kr. 7.349,05 
pr. md. excl. moms.
"Hammergård-projektet11
I fortsættelse af byrådets møde den 19. 
august, hvor det blev besluttet at bede 
Skpv- og miljøstyrelsen om en bred orien
tering om planerne for arealet ved Ham
mergården, kan det til orientering oply
ses, at skovridder Poul Petersen vil kun
ne komme til stede på byrådets møde tir
sdag den 29. september kl. 16.00, såfremt 
man er indforstået med dette.


